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Concordia: Suprapunerile de competenta si lipsa de coordonare a activitatilor de

control au un impact negativ asupra activitatii economice

Confederatia Patronala Concordia solicita clarificarea competentelor institutiilor de control si coordonarea

activitatii acestora, pentru a fi evitate situatii precum cea privind "puii vopsiti".

 

"Suprapunerile de competenta si lipsa de coordonare a activitatilor de control au un impact negativ asupra

activitatii economice. Disputa publica dintre ANPC si ANSVSA este doar cel mai recent exemplu. Solicitam

clarificarea acestor competente si coordonarea activitatii de control", se mentioneaza într-un comunicat al

Concordia.

 

Reprezentantii confederatiei atrag atentia ca mediul privat din România suporta consecintele grave ale

neclaritatilor legale si operationale privind competentele Autoritatii Nationale pentru Protectia Consumatorilor

(ANPC) în raport cu alte autoritati de control, cum este Autoritatea Nationala Sanitara Veterinara si pentru

Siguranta Alimentelor (ANSVSA).

 

"Consideram un precedent periculos ca întreaga productie avicola a României sa fie pusa sub semnul întrebarii si

consumatorilor sa le fie lasata impresia gresita privind calitatea produselor românesti fara ca acest lucru sa fie

rezultatul unei analize ample si temeinice a specialistilor îndreptatiti sa ajunga la astfel de concluzii. Este la fel de

neproductiv si schimbul public de replici între cele doua institutii cu atributii de control. În acest context, reiteram

o solicitare importanta a operatorilor economici, anume sa nu mai existe suprapuneri de competente între

autoritatile de control ale statului si atunci când exista complementaritate autoritatile sa colaboreze în actiunile de

control. Este în detrimentul economiei românesti ca agentii economici, indiferent daca sunt sau nu afiliati si

reprezentati în mod direct de Concordia, sa fie supusi zilnic unor controale care adesea vizeaza aceleasi aspecte ale

activitatii lor, dar sunt facute de institutii diferite, fara ca acestea sa se coordoneze si sa vina, adesea, cu concluzii

diferite", spun reprezentantii confederatiei.

 

Acestia atrag atentia ca exista atât organisme de control specializate pe anumite sectoare sau tipuri de activitati

(ANSVSA, Autoritatea de Supraveghere Financiara, Banca Nationala a României, Autoritatea Nationala de

Reglementare în domeniul energiei, Agentia nationala pentru Resurse Minerale, Autoritatea Nationala pentru

Administrare si Reglementare în Comunicatii etc) cât si unele cu atributii generale (Autoritatea Nationala pentru

Protectia Consumatorilor, Autoritatea Nationala de Administrare Fiscala etc).

 

"Toate aceste institutii trebuie sa dialogheze si sa coopereze între ele astfel încât la nivelul agentilor economici

efectul sa nu fie cel al unei avalanse de controale necoordonate. Consideram ca este obligatia si responsabilitatea

statului român sa se asigure ca procedurile de verificare pe care le face au ca rezultat preventia si descurajarea

celor care nu respecta regulile, aplicarea sanctiunilor acolo unde este cazul, dar fara defaimarea agentilor

economici si fara ca activitatea de control sa devina o frâna în calea activitatii economice. Solicitam Guvernului

României, Parlamentului României cât si tuturor acestor institutii de control sa aiba un dialog constructiv cu

mediul privat, în urma caruia sa fie eliminate suprapunerile de competente si lipsa de coordonare a activitatilor de

control. Este în interesul consumatorilor si al companiilor deopotriva. În absenta acestui dialog si parteneriat,

dezvoltarea economica a României va avea doar de suferit", sustin reprezentantii Concordia.

 

Presedintele Autoritatii Nationale pentru Protectia Consumatorilor (ANPC), Horia Constantinescu, a avertizat

miercuri asupra comercializarii unor pui de gaina "îngalbeniti" pentru a parea mai sanatosi, precizând ca va

informa toate institutiile ce pot verifica cum s-a ajuns în aceasta situatie.

 

"Ne confruntam cu un atentat serios la siguranta fiecaruia dintre noi: pui îngalbeniti pentru a parea mai buni,
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împanati cu tulpini de salmonella periculoase. Asta este ceea ce numesc eu un fel de mâncare "gustos". Astazi,

vom trimite informare catre absolut toate institutiile ce pot verifica cum s-a ajuns în aceasta situatie si cine a

acoperit adevarul", a scris seful ANPC pe pagina sa de Facebook.

 

În aceeasi zi, vicepresedintele Autoritatii Nationale Sanitare Veterinare si pentru Siguranta Alimentelor

(ANSVSA), Danut Pale, a subliniat ca iesirile din spatiul public referitoare la siguranta produselor alimentare fara

a astepta analizele de la laboratoare autorizate nu fac decât sa creeze o problema atât autoritatilor, cât si

consumatorilor si industriei de crestere a pasarilor din România.

 

"Într-adevar a creat o stare emotionala extraordinara, dar din pacate acestea sunt practicile. Puiul galben exista de

când a aparut pasarea pe pamânt. În zona aceasta, de ceva timp, metoda de crestere s-a schimbat. Într-adevar, se

folosesc în retetele furajere atât pigmenti naturali pe care îi gasim în porumb si în lucerna, dar si dintre aceia

sintetici care dau acea culoare galbena, dar care au fost aprobati de autoritatea de reglementare si sunt folositi în

hrana pasarilor (...) Sunt lucruri reglementate, lucruri normale, probabil ca acum au descoperit unele institutii acest

lucru. Daca stie (presedintele ANPC n.r.) ca exista acest pericol, avea posibilitatea, pentru ca este parte

componenta a sistemului de alerta european, sa recolteze probe, sa ridice în acel sistem de alerta si atunci toate

institutiile se sesizau, mai ales ANSVSA, si se trecea la un protocol foarte bine reglementat, cu blocarea

produselor respective, cu controale de la ferma pâna la la agentul economic care a pus în vânzare astfel de produse.

Deci, din punctul nostru de vedere, lucrurile sunt foarte clare cum ar fi trebuit sa se procedeze, dar, repet, cred ca

aceste iesiri fara sa asteptam analize de la laboratoare autorizate, cu niste lucruri concrete, nu fac decât sa ne creeze

o problema atât noua, cât si o tema în rândul consumatorilor si industriei noastre de crestere a pasarilor care, din

fericire, este foarte bine dezvoltata", a explicat, miercuri, pentru AGERPRES, vicepresedintele ANSVSA.
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